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 رئیس جمهور عید قربان را 

به سران کشورهای اسلامی تبریک گفت
رئيس جمه�ور در پي�ام ه�اي ج�داگان�ه اي 
رس�يدن عيد س�عيد قربان؛عيد والاترين  فرا 
تجلي ايثار و بندگي در براب�ر پروردگار متعال 
را به سران كشورهاي اس�امي تبريك گفت. 
به گزارش »جوان« حجت الاسلام حسن روحاني 
رئيس جمهوري كش��ورمان در اين پيام تصريح 
كرد: »اميدوارم در آس��تانه اين عيد خجسته و با 

بهره گيري از الطاف بيكران الهي و با تلاش و كوشش مضاعف تمامي دولت ها 
و انديشمندان اسلامي، صلح و آرامش را به كش��ورهاي اسلامي بازگردانيم، 
خشونت، جنگ و تروريس��م را كه ميراث قدرتمندان براي مظلومان مناطق 
بحران زده اس��ت از كش��ورهاي اس��لامي دور نماييم و چهره زيباي اس��لام 
محمدي)ص( را كه دين رحمت، صلح، تفاهم، همزيس��تي مس��المت آميز و 
عدالت است، به جهان معرفي كنيم. روحاني در بخش پاياني اين پيام از خداوند 
متعال، صلح، عدالت، دوستي، برادري و پيشرفت و آباداني را براي تمامي ملل 

اسلامي مسئلت كرده است.
---------------------------------------------------------

امير حاتمي:
 توان نیروهاي مسلح 

براي حمایت از جبهه مقاومت گسترده است
وزير دفاع و پش�تيباني نيروهاي مسلح گفت: 
در دوره گذش�ته حمايت هاي اي�ران از جبهه 
مقاومت در قالب كمك هاي مستش�اري انجام 
مي ش�د ك�ه در دوره بعد هم اس�تمرار خواهد 
داش�ت، هرچن�د ت�وان م�ا گس�ترده اس�ت 
ام�ا در همين مح�دوده عم�ل خواهي�م كرد. 
به گزارش »جوان«، امير سرتيپ امير حاتمي وزير 

دفاع و پشتيباني نيروهاي مسلح در گفت وگو با خبر صداوسيما اظهار داشت: ما 
با همه كشورهاي منطقه، همسايه و كشورهاي اسلامي تعامل داريم و اين تعامل 
را توس��عه خواهيم داد؛ چنانكه مقام معظم رهبري در روز تنفيذ حكم رياست 

جمهوري به توسعه روابط و تعاملات تأكيد داشتند. 
وي افزود: در منطقه اي كه مس��ئله اصلي آن بي ثباتي و ناامني است، قطعاً 
ديپلماس��ي دفاعي كمك مي كند. وزير دفاع و پش��تيباني نيروهاي مسلح 
درخصوص حماي��ت از جبهه مقاومت گف��ت: ملت ايران ب��ه عنوان الگوي 
مقاومت در دوره دفاع مقدس و دوره هاي بعدي اس��ت و امروز هم پشتيبان 
نيروهاي مقاومت اس��ت، چون خودم��ان يك نمونه از مقاومت هس��تيم و 
دشمنان از اين الگو شدن هراس دارند. وي تأكيد كرد: ما به دنبال حق طلبي 
و حق جويي هستيم و از همه ملت هايي كه به دنبال حق طلبي و حق جويي 

هستند، حمايت مي كنيم. 
حاتمي ادامه داد: در دوره گذش��ته حمايت هاي ايران در قالب كمك هاي 
مستشاري انجام مي ش��د كه دوره بعد هم استمرار خواهد داشت، هرچند 
توان ما گسترده است اما در همين محدوده عمل خواهيم كرد. وزير دفاع و 
پشتيباني نيروهاي مسلح در پاسخ به سؤالي درباره برنامه وزارت دفاع براي 
توسعه صنايع دفاعي گفت: ما به لطف خدا تمامي نيازهاي نيروهاي مسلح 
را در همه حوزه هاي موش��كي، هوايي، دريايي، پدافند و رزم زميني توليد 
مي كنيم. وي تأكيد كرد: هدف اصلي ما قطع وابستگي، پشتيباني و تأمين 

نيازهاي نيروهاي مسلح است. 
وزير دفاع و پش��تيباني نيروهاي مس��لح افزود: از آنجا كه مي دانيم بسياري از 
بي ثباتي ها در منطقه و جايي اتفاق مي افتد كه كشوري و به خصوص كشورهاي 
مستقل با ضعف روبه رو باشند، از موضوع صادرات استفاده مي كنيم كه هدف 
ما با هدف كشورهاي استكباري متفاوت است، چون آنها به درگيري ها دامن 

مي زنند اما ما براي تأمين امنيت در منطقه تلاش مي كنيم. 
---------------------------------------------------------

عضو كميسيون امنيت ملي مجلس:

امریكا بر آژانس اعمال نفوذ خواهد کرد
عضو كميسيون امنيت ملي و سياست خارجي 
مجلس با بيان اينك�ه امريكايي ه�ا بر آژانس 
اعم�ال نفوذ خواهن�د كرد، گفت: مس�ئوليت 
هرگونه نوسان در برجام به عهده آژانس است. 
به گزارش مهر، حشمت الله فلاحت پيشه با اشاره 
به تحركات اخير امريكايي ها از جمله سفر نيكي 
هيلي سفير امريكا در سازمان ملل به مقر آژانس 

بين المللي انرژي اتمي اظهار داشت: ترامپ تلاش مي كند برجام را برهم بزند و 
آن را به يك توافق سختگيرانه تبديل كند. 

وي افزود: واقعيتي كه وجود دارد، اين اس��ت كه ترامپ ب��ه دنبال اعمال مواد 
۱۱ تا ۱۳ قطعنامه ۲۲۳۱ شوراي امنيت س��ازمان ملل است، اين مواد اعلام 
مي كند كه اگر ايران به توافق هس��ته اي پايبند نباشد، تحريم ها برمي گردد. با 
توجه به اينكه در رابطه با اين مسئله، آژانس بين المللي انرژي اتمي به عنوان 
داور مشخص ش��ده اس��ت، امريكايي ها تلاش مي كنند تا بر آژانس تأثيرگذار 
شوند. عضو كميسيون امنيت ملي و سياست خارجي مجلس شوراي اسلامي 
خاطرنشان كرد: همه اينها در حالي اس��ت كه هم آژانس و هم شوراي امنيت 
سازمان ملل متحد، پايبندي جمهوري اسلامي ايران به برجام را اعلام كرده اند، 
اما ترامپ تيمي را مشخص كرده تا بهانه اي را براي اعلام عدم پايبندي ايران به 

برجام به دست بياورند. 
فلاحت پيش��ه تصريح كرد: با وجود همه تلاش ها، تاكنون نتوانس��ته اند هيچ 
بهانه اي به دست بياورند و تنها بهانه اي كه الان به دنبال آن هستند، ابعاد نظامي 

احتمالي پرونده هسته اي ايران يا همان PMD است. 
وي ادامه داد: بر همين اساس، نيكي هيلي اين مسئله را مطرح كرده كه تكليف 
ابعاد نظامي پرونده هسته اي ايران هنوز مشخص نيست و ايران به توافق هسته اي 
پايبند نبوده است، در حالي كه جمهوري اسلامي پيش بيني اين موضوع را هم 
كرده بود و اولين نكته اي كه در مذاكرات هس��ته اي به طور جدي مطرح شد، 
تعيين تكليف موضوع PMD بوده و در نهايت هم آژانس بعد از بازديد اعلام كرد 

پرونده هسته اي ايران بعُد نظامي ندارد. 
عضو كميسيون امنيت ملي و سياست خارجي مجلس شوراي اسلامي گفت: با 
توجه به بسته شدن برنامه PMD، مطرح شدن ساير موارد نوعي بهانه تراشي 

است و حالا بايد ببينيم كه آژانس چه رفتاري خواهد كرد. 
فلاحت پيشه تأكيد كرد: معتقدم وزارت امور خارجه به عنوان مسئول پرونده 
هس��ته اي، الان بايد از س��ازمان ملل متحد و آژانس بين المللي انرژي اتمي و 
ديگر نهادهاي دخيل، بخواهد كه ميزان پايبندي ي��ا عدم پايبندي امريكا به 
توافق هس��ته اي در زمينه تحريم زداي��ي را اعلام كند تا در قالب ديپلماس��ي 
عمومي به كار ايران بيايد. وي افزود: امريكايي ها س��خت به دنبال آن هستند 
كه در اختلافات ميان ايران و امريكا، برجام قرباني شود اما جمهوري اسلامي 
مخصوصاً با طرحي كه اخيراً در مجلس براي مقابله با اقدامات امريكا تصويب 

شد، در زمين امريكا بازي نكرده است. 
عضو كميسيون امنيت ملي و سياست خارجي مجلس شوراي اسلامي درباره 
رفتار احتمالي آينده آژانس بين المللي انرژي اتمي در رابطه با ايران تصريح كرد: 
آژانس در گذشته از فشارهاي امريكا خيلي تأثير پذيرفته تا حدي كه »هاينونن« 
كه به نوعي نماينده امريكا عليه برنامه هسته اي ايران بوده، به عنوان قائم مقام 

مديركل آژانس منصوب شد. 
فلاحت پيشه تأكيد كرد: امريكايي ها بر آژانس اعمال نفوذ خواهند كرد، هرچند 
معتقدم شرايط بين المللي به گونه اي نيست كه امريكايي ها بتوانند نفوذي از آن 
نوع داشته باشند اما انتظاري كه از آژانس وجود دارد، اين است كه بداند اگر قرار 
باشد آژانس دوباره تحت تأثير امريكا قرار بگيرد، برجام حتماً با نوسانات جدي 

مواجه خواهد شد كه مسئوليت آن برعهده آژانس است.

اي�ن روزها بح�ث تح�ول و چرخش نخب�گان ب�ه نكته اي 
مه�م در عرصه سياس�ت داخلي كش�ور تبديل ش�ده، به 
گونه اي كه حس�ن روحاني رئيس جمهور اسامي ايران در 
جشنواره شهيد رجايي به اين نكته اشاره كرد كه چرخش 
نخبگان در كشور كند بوده و س�ريع تر بايد صورت بگيرد. 
مطرح شدن نفس جوان گرايي در ساختار اجرايي كشور نكته اي 
ارزشمند اس��ت، به گونه اي كه رهبر معظم انقلاب اسلامي نيز 
در مقاطع مختلف به اين نكته اشاره كرده اند كه بايد به جوانان 

اطمينان شده و در مناصب مختلف از آنان استفاده شود. 
  تقابل ژن خوب و خصوصيات كارگزاران نظام اسامی

با اين حال آنچه هم اكنون مايه نگراني اس��ت، حضور گسترده 
آق��ازادگان در مناصب مديريتي اس��ت. اين مس��ئله منجر به 
مطرح ش��دن بحث ژن خوب در ش��بكه هاي اجتماعي ش��ده 
اس��ت، به گونه اي كه روزي نيس��ت كه يك��ي از مصاديق اين 
مسئله در افكار عمومي افشا نشده باشد. حال سؤال اينجاست 
در چنين ش��رايطي و با توجه به ضرورت روي كار آمدن نسل 
مديران جديد، خصوصي��ات اين مدير بايد چگونه باش��د. آيا 
حضور آقازادگان در مناصب اجراي��ي مي تواند تضمين كننده 
سلامت دستگاه اجرايي باشد يا بايد نسل جديدي از مديران با 

خصوصيات انقلابي روي كار آيند. 
   مديران بايد داراي چه ويژگي هايي باشند 

 منظور از مس��ئولان و كارگ��زاران، هيئت حاكم��ه، مقامات و 
مأموران اداري است. هيئت حاكمه همان مقامات سياسي اي 
هستند كه اصول سياست و خط مش��ي عمومي دولت را طرح 
و تعيين مي كنند و مأموران اداري افرادي هس��تند كه اصول و 

خط مشي عمومي دولت را به اجرا درمي آورند. 
 در يك جامعه   ديني كارگ��زاري و پذيرش مس��ئوليت، بايد با 
مكانيسم جامعه   ديني تناسب نهادي و ساختاري داشته باشد. 
كارگزاري در سيستم حكومت ديني از مكانيسم ويژه اي برخوردار 
اس��ت و كاملًا صبغه  ديني دارد و نمي تواند مانند سيس��تم هاي 
بشري معطوف به مقوله هايي همچون قدرت، سود و لذت باشد 
بلكه ساختار كارگزاري ديني معطوف به ارزش ها و سنن الهي و 
بايدها و نبايد هاي اخلاقي، حقوقي، اجتماعي و سياس��ي است 
كه به لحاظ محتوا، آن را از سيستم هاي كارگزاري بشري كاملًا 
متمايز و جدا مي سازد. بدين صورت كارگزار نظام ديني، اجراي 
عملياتي انديش��ه هاي الهي در حق جامعه و حكومت است و در 
راستاي ارزش هاي ديني و به مرحله   عينيت رساندن آنهاست. در 
عمل اجتماعي و انجام وظيفه، كارگزار بايد به بخش اعلا و قلمرو 
كليدي حاكميت، يعني محور توحيد و ولايت بنگرد و اعمال خود 

را در حوزه   مديريتی با توجه به اين حوزه گزينش كند. 
از اين رو كارگزاران نظام ديني همچون كارگزاران الهي هستند كه 
رش��د عقلاني و معرفتي جامعه را سبب مي شوند و ايجاد و حفظ 

امنيت اجتماعي و تأمين معيشت و اقتصاد و رفاه جامعه و در نتيجه 
ايجاد رشد زمينه   جامعه   انساني تا بي نهايت را فراهم مي سازند. 

مديريت در نظام ديني حركتي الهي و معنوي است كه از طريق 
آن، زمينه   پيدايش مدين��ه   فاضله مهيا مي ش��ود. با توجه به 
تفاوت هاي جوهري نظام ديني با نظام هاي سودمحور، كارگزاري 
در نظام ديني، مقوله   ابزاري اس��ت، يعني ابزار تحقق عدالت و 
معنويت و نوعي امانتداري است، زيرا مردم حاكميت بر خود را به 
امانت به او مي سپرند و به همين جهت امري معطوف به خدمت 

است و طبيعتاً كارگزار بايد شايسته ترين باشد. 
 مس��ئولان در انديش��ه و بيانات امام خميني)ره( با مصاديقي 
نظير خدمتگزاران و كارگزاران نظام خود را نمايان مي س��ازند. 
بنيانگذار جمهوري اسلامي ايران معتقد بودند كارگزاران بايد از 
ويژگي هاي اخلاقي برجسته اي برخوردار باشند و در فعاليت هاي 
خويش به خداوند، فرامين او و مصالح مردم توجه كنند تا بتوانند 
رضايت خدا و بنده هاي او را كسب نمايند. براي دستيابي به اين 
مهم، در مكتب و انديشه   امام خميني)ره(، كارگزاران و مسئولان 

بايد داراي معيارهايي باشند. 
   نزديكي مسئولان با مردم و مردمي بودن آنها

يكي از ويژگي هاي مس��ئولان، مردمي بودن و رفاقت آنها با مردم 
است. امام خميني )ره( در اين زمينه معتقد بودند مسئولان در هر 

مقام و منصبي كه هستند، بايد با مردم رابطه   نزديك و صميمي 
داشته باشند و به تعبير ايشان »رفيق« مردم باشند. چنين خصلتي 
از ويژگي هاي كارگزاران و مسئولان در زمان معصومين)ع( بوده 
و همواره مورد توجه ايش��ان قرار داشته است. ايش��ان در جايي 
مي فرمايند: »ايران همين است كه مي بينيد. نخست وزيرش، وزير 
خارجه اش، رئيس جمهورش، رئيس مجلس��ش، همه يك مردم 

عادي هستند و با مردم رفيق هستند. بايد با مردم آشنا شد.«
   احترام به آراي عمومي

به اعتقاد امام راحل، آراي عمومي و نظريات شهروندان بايد مورد 
احترام همگان باشد و مسئولان وظيفه دارند تا به آراي عمومي 
احترام بگذارند و حق ندارند برخلاف ميل و خواسته   مردم عمل 
كنند، زيرا مردم ولي نعمتان جامعه   اسلامي محسوب مي شوند. 
ايشان مي فرمايند: »زمامداران مردم بايد ضوابط اسلامي را در 
جامعه و در همه   سطوح به دقت رعايت نمايند و حتي پاسدار آن 
باشند. دقيقاً بايد به آراي عمومي در همه جا، احترام بگذارند.«

    مشورت با مردم در امور جاري مملكت
 به اعتقاد امام خميني)ره(، در حكومت اسلامي نيز تكيه بر رأي 
مردم حائز اهميت است و مسئولان بايد در همين راستا، با رعايت 
موازين شرعي و قانوني، تابع خواسته هاي ملت باشند و در اين 
مسير براي انجام دادن بهتر كارها، بايد با مردم مشورت كنند و از 

نظريات آنها آگاه شوند. ايشان در اين خصوص مي فرمايند: »در 
اين حكومت به طور قطع بايد زمامداران امور، دائماً با نمايندگان 
ملت در تصميم گيري ها مشورت كنند و اگر نمايندگان موافقت 

نكنند، نمي توانند به تنهايي تصميم گيرنده باشند.«
   خدمتگزاري و خدمت كردن به شهروندان

 از ديدگاه امام خميني)ره( خدمتگزاري وظيفه   مسئولان است، 
زيرا معتقدند حكومت و دولت از براي مردم اس��ت و به وس��يله   
بودجه   ملت پا برجاست، بنابراين مس��ئولان بايد سعي كنند تا 
حوائج و نيازهاي مردم را رفع نمايند و وظيفه   اصلي آنها خدمت 
كردن به خلق خداس��ت. ايش��ان در اين خصوص مي فرمايند: 
»دولت مال مردم است،بودجه   مملكت از جيب مردم است، شما 
نوكر مردم هس��تيد، دولت ها خدمتگزار مردمند.« البته ايشان 
معتقدند خدمتگزاري زمينه هاي ايجاد پايگاه ملي براي مسئولان 
را فراهم مي كن��د و همين امر تس��هيل كننده   فعاليت هاي آنها 

محسوب مي شود، زيرا مردم همراه و پشتيبان آنها هستند. 
   رعايت موازين شرعي و معيارهاي ديني در كارها

 به تعبير رهبر كبير انقلاب اسلامي، رعايت موازين شرعي و ديني 
يكي از معيارهاي مهم در جامعه   اس��لامي است كه بايد مدنظر 
مسئولان قرار گيرد و در خدمتگزاري خويش، به اين اصول پايبند 
باشند و از آنها تخطي نكنند: »ما معيارها را بايد معيارهاي الهي 
قرار بدهيم و پيروزي و شكس��ت ]را[ هم در همان ميدان الهي 
تشخيص بدهيم.« رعايت معيارها و موازين الهي و شرعي توسط 
كارگزاران سبب سعادت و تعالي نظام سياسي و مردم مي شود، 

بنابراين امام راحل بر اين اصل تأكيد بسيار داشتند. 
 همچنين يكي ديگر از ويژگي هايي كه امام خميني)ره( براي 
مسئولان و كارگزاران در نظام اس��لامي بسيار تأكيد كرده اند، 
رعايت عدالت و امانت از س��وي كارگزاران است. اين دو قانون 
مهم اس��لامي )حفظ امانت و عدالت در حكومت( زيربناي يك 
جامعه سالم انساني اس��ت و هيچ جامعه اي خواه مادي يا الهي 
بدون اجراي اين دو اصل سامان نمي يابد. امام خميني)ره( در 
رابطه با رعايت امانت و عدالت از سوي كارگزاران مي فرمايند: 
»پاسداري از عدالت اين است كه پاسدار، خودش داراي عدالت 
باشد تا بتواند پاس��داري از عدالت كند. اگر گروهي در جامعه 
داراي عدالت نباشند و همان طور كه دس��تگاه سابق، دستگاه 
تعدي، ظلم و تجاوز به مردم بود، اين گروه هر كس��ي كه باشد 
تا آن اندازه كه دستش مي رس��د، همان كارهاي رژيم سابق را 

مي كند، اين گروه نمي توانند پاسدار عدالت باشند.«
موارد ذكر شده تنها برخي از خصوصياتي است كه بنا به تصريح 
بيانات امام راحل و همچنين مق��ام معظم رهبري بايد در مورد 
كارگزاران نظام صدق كند، حالا با چنين مواردي روشن است كه 

آيا آقازادگان مي توانند چنين خصوصياتي را مطرح كنند؟
   منابع: سايت برهان و صحيفه امام خمينی)ره(
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آيا آقازادگان مديران خوبی برای مردم خواهند شد؟

تقابل مدیریت رانتی با کارگزاری اسلامی

دولت نسبت به ورود فتنه گران در     نکته
تش�كيات دولتي حساس  شود. 
 به گزارش »جوان«، آيت الله احمد جنتي رئيس مجلس خبرگان 
روز گذشته در خطبه هاي نماز عيد سعيد قربان مسجد جمكران 
كرمان، با اشاره به اينكه عيد قربان يكي از بزرگ ترين اعياد اسلامي 
است، به تش��ريح واقعه دس��تور الهي براي قرباني كردن حضرت 
اس��ماعيل توس��ط حضرت ابراهيم)ع( پرداخت و افزود: حضرت 
ابراهيم خليل الرحمان بوده و اين لقب در بين انبيا مخصوص ايشان 
است و با وجود سختي و سنگيني اين مأموريت نداي الهي را لبيك 

گفت و در نهايت در امتحان الهي سربلند بيرون آمد. 
وي گفت: براي اين نظام و انقلاب ننگ اس��ت كسي گرسنه سر 
به بالين بگذارد و دولت بايد صادقانه به مي��دان بيايد و امكانات 
خود را مص��رف كند و وقتي م��ردم ببينند دول��ت صادقانه جلو 
آمده خودشان هم وارد ميدان مي شوند. رئيس مجلس خبرگان 
رهبري مردمي بودن و صادقانه كار كردن شهيد رجايي و شهيد 

باهنر را موجب ماندگاري آنها بين مردم دانست و ابراز كرد: وقتي 
اين چنين با نيت خالص كار ش��ود، در قيامت هم انسان روسفيد 
است كه هرچه در توان داشته به كار گرفته و خدا هم پاداش اين 

كار صادقانه را خواهد داد. 
دبير شوراي نگهبان ادامه داد: در دوران غيبت فقيه جامع الشرايط 
مانند حضرت امام خميني)ره( ولايت جامعه را عهده دار مي شود و 
بعد از امام نيز با درايت خبرگان رهبري توطئه هاي دشمنان نقش 
بر آب شد و در يك جلسه بحث كردند و به رهبري آيت الله العظمي 
خامنه اي رأي دادند و ايشان را به عنوان ولي امر مسلمين و نايب 

امام زمان)عج( معرفي كردند. 
وي بر تبعيت از منويات رهبري تأكيد كرد و گفت: اگر ايشان درباره 

نفوذ دشمن در ادارات صحبت مي كنند بايد در اين باره حساس 
شد، ايشان بارها فرمودند فتنه خط قرمز ماست، دولت متوجه باشد 
كه فتنه گران وارد تشكيلاتش نشوند، چراكه آنها به دنبال تغيير 

نظام و براندازي انقلاب هستند. 
جنتي تصريح كرد: آنها به دنبال از بين بردن ارزش ها و بازگرداندن 
وضعيت به قبل از انقلاب هس��تند اما اينجا رهبري هوشيارند و با 
اشاره ايشان مردم وارد صحنه مي ش��وند و نقشه هاي دشمنان را 
نقش بر آب مي كنند، همان طور كه در فتنه 88 نقشه آنها براندازي 

نظام بود و تقلب در انتخابات بهانه اي بيش نبود. 
وي تأكيد ك��رد: مجرمان فتنه بدترين مجرم��ان در طول تاريخ 
انقلاب اسلامي هس��تند، چراكه مملكت را هشت ماه در آشوب 

نگه داش��تند و طوري وانمود كردند كه انق��لاب و نظام در حال 
نابودي اس��ت. وي با تأكيد بر اينكه مردم در صحنه هستند و هر 
جا فراخوان شدند، آمدند، اظهار كرد: اين نظام به پشتيباني مردم 
سرپا مانده است، در طول تاريخ دنيا هيچ نظامي نبوده با اين حجم 
دشمني، جنگ نظامي، توطئه هاي سياسي و تحريم ها همچنان 
پا برجا باش��د و اين قدرت نظام، انقلاب و ولايت است، بايد خط 
انقلاب و ولايت را شناخت، اين خط صراط مستقيم است و خارج 

شدن از آن ضلالت است.
 رئيس مجلس خبرگان رهبري در پايان با اشاره به شور انقلابي كه 
از شهادت شهيد حججي در جامعه ايجاد شده است، خاطرنشان 
كرد: بعضي وقت ها خداوند ش��رايطي را در جامعه ايجاد مي كند 
كه موج هاي خوابيده در جامعه بيدار شود، با شهيد حججي موج 
ايثار و شهادت سراسر كشور را گرفت و اين كار خداست تا مردم و 
به ويژه جوانان نسبت به جهاد و شهادت بيدار شوند و اين شهيد و 

خانواده اش مخلص بودند و به چنين مقامي رسيدند.

رئيس مجلس خبرگان:

دولت نسبت به نفوذ فتنه گران در تشكيلاتش حساس باشد

آيت الله امامي كاشاني در خطبه های نماز عيد قربان:

صهیونیست ها امنیت را در جهان اسلام بر هم زده اند
را  اس�ام  امني�ت جه�ان  صهيونيس�ت ها 
ب�ر ه�م زده ان�د و جه�ان اس�ام باي�د بي�دار 
ش�ود و ب�ه مش�كات خ�ود رس�يدگي كن�د. 
به گزارش »جوان«، آيت الله محمد امامي كاشاني، 
امام جمعه موقت تهران روز گذش��ته در سخنراني 
خطبه هاي نماز عيد س��عيد قربان در مصلاي امام 
َ لحُُومُهَا  خميني تهران با اشاره به آيه »لنَ ينَالَ اللهَّه
وَلَا دِمَاؤُهَا وَلكَن ينَالهُُ التَّهقْوَي مِنكمْ«، اظهار داشت: 
گوشت قرباني كه در عيد قربان، قرباني مي شود به 
خدا نمي رسد، يعني بالا نمي رود و ارتباطي با خدا 
ندارد و خون اين حيوان هم به خدا ارتباط ندارد. در 
جاهليت حيواني را ذبح مي كردند و خون گوسفند 
را به ديوار كعبه مي ماليدند كه يعني خدا از آن بهره 
مي برد كه اين اشتباه است. طبق اين آيه آنچه به خدا 

مي رسد رابطه اي است كه انسان با خدا دارد. 
امام جمعه موقت تهران همچنين خاطرنشان كرد: 
در قرباني ها قطعاً اين تقواي شماس��ت كه به خدا 
مي رسد. خدا اين حيوان را تسخير شما كرد يعني 
شما به اين حيوان مسلط ش��ديد وگرنه گاو و شتر 
كه از انسان بزرگ تر است و توان و قدرت بيشتري 
هم نسبت به انس��ان دارد اما انسان به لطف خدا به 
اين حيوانات مسلط مي شود و آنها را ذبح مي كند. 
خدا شما را بر آن حيوانات قدرت داد تا خدا را بزرگ 
بدانيد و همه چيز را به خ��دا مربوط بدانيد چرا كه 

همه قدرت ها و عزت ها به خدا برمي گردد. 
آيت الله امامي كاش��اني ادام��ه داد: در صورتي كه 
نگاه تان به خود و زمين نبود و همه چيز را از آنِ خدا 
دانس��تيد، يقيناً نيكوكار خواهيد بود و در قرآن به 

نيكوكاران بشارت داده شده است. 
وي بر همين اس��اس اضافه كرد: زماني كه پيامبر 
اكرم)ص( براي حضرت زهرا قرباني مي كردند، وقتي 
خواست كارد را بر گلوي گوس��فند بگذارد، گفت: 
»فاطمه جان! اين قرباني و گوسفند را نگاه كن. به هر 
قطره خوني كه از گوسفند مي چكد خدا گناهان تو را 
هم مي بخشد«، البته اين منحصر به مكه، منا و عيد 

قربان نيست. در مجموع قرباني كردن اين ارزش را 
دارد و اين مختص همه مسلمين است. 

   بياييم در دايره قرآن قرار بگيريم
امام جمعه موقت تهران با بيان اينكه خداوند را بزرگ 
بشماريم و كارها را به او واگذار كنيم، گفت: بياييم و در 
دايره اي قرار بگيريم كه با احس��ان، تقوا،  نيكوكاري و 
خدمت به مردم، حل مشكلات و رفع گرفتاري مسلمين 
و رعايت حقوق ديگران يكديگر را شاد كنيم و اين دقيقاً 

همان صفتي است كه مؤمن بايد داشته باشد. 

امامي كاشاني ادامه داد: اين قرباني دادن به قدري 
ثواب و ارزش دارد كه منحصر به يك روز و شخص 
خاص نيست و به تمام مسلمين اختصاص داده شده 
است. حل مشكلات و گرفتاري ها و كمك به مردم 
از جمله مسائلي است كه به ما ارتباط دارد و تا زنده 
هستيم مي توانيم از اين ارزش ها بهره مند شويم چرا 

كه بعد از مرگ دست ما كوتاه خواهد بود. 
وي در خطبه دوم نماز عيد س��عيد قربان، به بيان 
احاديثي درباره فوايد حج پرداخت و خاطرنش��ان 

كرد: در مناسك حج بايد علاوه بر سير معنوي آن به 
امور كل جهان اسلام هم توجه و رسيدگي شود. 

   فلسفه حج بيداری جهان اسام است
امام جمعه موقت تهران با اشاره به پيام مقام معظم 
رهبر انقلاب درباره حج عنوان كرد: در حقيقت در 
اين پيام تأكيد شده كه جهان اسلام بايد بيدار شود، 
البته فلسفه حج هم همين است و بايد به ملت و امت 
اس��لامي توجه كنند و از رؤساي كشورها بخواهند 
آنچه مصالح مسلمين است در نظر گرفته شود و در 

عين حال مشكلات آنها مورد بررسي قرار گيرد. 
»امروز دنياي اس��تكبار اين همه فساد ايجاد كرده 
و در وحدت مس��لمين تفرقه مي اندازد و مشكلات 
اقتصادي را براي مس��لمانان ايجاد كرده است، در 
حقيقت اين وضعيت را دشمن، صهيونيسم يا عوامل 
وابسته و پش��تيبان اينها وضع كرده اند كه شرايط 
دنياي اس��لام چنين شده اس��ت. حال اين وظيفه 
ملت هاست كه از دولت هاي خود امنيت جان، مال، 

حيثيت و آبرو را مطالبه كنند.«
آيت الله امامي كاشاني با بيان اينكه همگان بايد به اين 
مطلب بپردازند كه در حج به منافع مس��لمين توجه 
شود، گفت: امروز مي بينيم صهيونيست ها در منطقه و 
كشورهايي نظير سوريه، فلسطين و يمن چه وضعيتي 
را به وجود آورده اند و چ��ه خونريزي و جناياتي را در 
جهان اسلام به وجود مي آورند، بنابراين نخبگان بايد 
اين موضوع را در دنيا منعكس كنند كه صهيونيسم 
امنيت را در جهان اسلام به هم زده است و اين وظيفه 
همگان است و همچنين نخبگان و حجاج بايد در مكه 
جمع شوند و در اين زمينه تصميم گيري كنند. وي در 
بخش ديگري از سخنان خود خاطرنشان كرد: دنيايي 
كه به اين وضع درآمده است به يك امامت و ولايت نياز 
دارد؛ امامتي كه بتواند دنيا را تكان دهد و اين تحول به 
دست ولي عصر امام زمان )عج( صورت خواهد گرفت، 
البته جمهوري اسلامي از ولايت برخوردار است كه 

نيابت امام زمان)عج( را دارد. 
امام جمعه موقت تهران در بخش پاياني س��خنان 
خود اتحاد، انسجام، رسيدگي به ديگران و وحدت 
در داخل كش��ور و همچنين جهان اس��لام را يك 
وظيفه عمومي براي مسلمين خواند و اظهار داشت: 
از امام راحل همه ش��هدا و به ويژه شهيد حججي 
تش��كر مي كنيم و اميدواريم همه آنه��ا در چنين 

روزي ميهمان امام زمان)عج( شوند. 
لازم به ذكر است به دليل همزماني عيد سعيد قربان 
با روز جمعه، به جاي نماز جمعه نماز عيد قربان در 

محل دانشگاه تهران اقامه شد.
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